
 1 

Protokół Nr VIII/07 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu  

odbytej w dniu 24 kwietnia 2007 roku  
o godzinie 17.00 w Urzędzie Gminy w Czempiniu  

 
 
Obrady rozpoczęto w dniu 24 kwietnia 2007 roku o godzinie 17.00. 
Obrady zakończono w dniu 24 kwietnia 2007 roku o godzinie 18.30.  
W VIII sesji Rady Miejskiej udział wzięło 15 radnych. 
Ponadto, uczestniczyli w niej: 

• Burmistrz Gminy Czempiń – Dorota Krystyna Lew; 
• Zastępca Burmistrza Gminy Czempiń – Jan Kaźmierczak; 
• Skarbnik Gminy Czempiń Agata Cichocka – Augustyniak; 
• Zastępca Skarbnika Gminy Czempiń – Halina Łączna; 
• Radca prawny – Ewa KsiąŜkiewicz; 
• Radny Powiatu Kościańskiego – Karol Malicki; 
• Przedstawiciel Posterunku Policji w Czempiniu – Adam Kaźmierczak; 
• Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych, 
• Kierownicy Referatów Urzędu Gminy w Czempiniu,  
• Sołtysi i Przewodniczący Zarządu Osiedla w Czempiniu, 
• Dziennikarze, 
• Mieszkańcy gminy Czempiń. 

 
Do punktu 1 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz w dniu 24 kwietnia 2007 
roku o godzinie 17.00 otworzył VIII sesję Rady Miejskiej i po powitaniu radnych oraz gości 
oświadczył, Ŝe zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co 
wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz zaproponował, aby Rada 
Miejska w Czempiniu na sekretarza obrad VIII sesji powołała Wiceprzewodniczącego Rady 
Miejskiej w Czempiniu radnego Przemysława Sztukowskiego, który wyraził zgodę na 
pełnienie tej funkcji.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 14 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” powołała na sekretarza 
obrad VIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu radnego Przemysława 
Sztukowskiego.    

 
Do punktu 2 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz poinformował, Ŝe radni 
Rady Miejskiej w Czempiniu otrzymali porządek obrad VIII sesji i do przedłoŜonego projektu 
uwag nie wniesiono.  
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Rada Miejska w Czempiniu w  obecności 15 radnych przyjęła jednogłośnie 
porządek obrad VIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu, który przedstawiał się              
w sposób następujący: 
 

1. Otwarcie obrad.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu VII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
4.    Interpelacje i zapytania radnych.  
5.    Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budŜetu Gminy Czempiń za 2006 rok: 

a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budŜetu Gminy Czempiń za 2006 
rok; 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu                    
o sprawozdaniu z wykonania budŜetu Gminy Czempiń za 2006 rok; 

c) wysłuchanie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Czempiniu na temat 
wykonania budŜetu Gminy Czempiń za 2006 rok; 

d) złoŜenie przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej w Czempiniu wniosku            
w sprawie absolutorium dla Burmistrza Gminy Czempiń z tytułu wykonania 
budŜetu Gminy Czempiń za 2006 rok; 

e) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu                    
o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Czempiniu w sprawie 
absolutorium dla Burmistrza Gminy Czempiń z tytułu wykonania budŜetu 
Gminy Czempiń za 2006 rok; 

f) dyskusja – ocena wykonania budŜetu Gminy Czempiń za 2006 rok; 
g) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budŜetu 

gminy Czempiń za rok 2006 oraz udzielenia Burmistrzowi Gminy Czempiń 
absolutorium z tytułu wykonania budŜetu Gminy Czempiń za 2006 rok.  

6.    Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Czempiń w okresie międzysesyjnym.  
7.    Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu z działalności                     

w okresie międzysesyjnym.  
8.    Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
9.    Wolne głosy i wnioski.  
10. Zakończenie sesji.  

 
Do punktu 3 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz poinformował 
zebranych, Ŝe zapoznał się z protokołem z VII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu i uznał, Ŝe 
jest on zgodny z przebiegiem VII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Przemysław Sztukowski 
poinformował zebranych, Ŝe zapoznał się protokołem z VII sesji Rady Miejskiej                      
w Czempiniu, który jest zgodny z przebiegiem VII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu                   
i wniósł o przyjęcie go przez Radę Miejską w Czempiniu bez odczytania.  

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych jednogłośnie przyjęła protokół 
z VII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu 11 kwietnia 2007 roku.  

 
Do punktu 4 porządku obrad: 
 
Interpelacji i zapytań nie zgłoszono.   
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Do punktu 5 a porządku obrad:  

 
Sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy Czempiń za 2006 rok przedstawiła Zastępca 
Skarbnika Gminy Czempiń Halina Łączna.  
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
Do punktu 5 b porządku obrad:  

 
Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budŜetu 
Gminy Czempiń za 2006 rok odczytała Skarbnik Gminy Czempiń Agata Cichocka – 
Augustyniak.  
Opinia stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 
Do punktu 5 c porządku obrad:  
 
Opinię Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Czempiniu na temat wykonania budŜetu Gminy 
Czempiń za 2006 rok odczytał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej                   
w Czempiniu radny Piotr Wojciechowski.  
Opinia stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
 
Do punktu 5 d porządku obrad:  
 
Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Czempiniu w sprawie absolutorium dla 
Burmistrza Gminy Czempiń z tytułu wykonania budŜetu Gminy Czempiń za 2006 rok 
przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Czempiniu radny Piotr 
Wojciechowski.  
Wniosek stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 
Do punktu 5 e porządku obrad: 
 
Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Miejskiej w Czempiniu w sprawie absolutorium dla Burmistrza Gminy Czempiń z tytułu 
wykonania budŜetu Gminy Czempiń za 2006 rok odczytał Wiceprzewodniczący Rady 
Miejskiej w Czempiniu radny Przemysław Sztukowski.  
Opinia stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 
Do punktu 5 f porządku obrad: 
 
W dyskusji – ocenie wykonania budŜetu Gminy Czempiń za 2006 rok udział wzięli: 
 
Radna ElŜbieta Grygier poinformowała, Ŝe Komisja Finansów i BudŜetu oraz Spraw 
Socjalnych Rady Miejskiej w Czempiniu po przeanalizowaniu sprawozdania z wykonania 
budŜetu gminy Czempiń za 2006 rok przychyla się do wniosku Komisji Rewizyjnej                        
o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gminy Czempiń.   
 
Radny Aleksander Wieliński w imieniu Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, 
Zdrowia Rady Miejskiej w Czempiniu oraz własnym wskazał, Ŝe budŜet gminy na 2006 rok 
był przeciętny, jednakŜe wykonany na miarę moŜliwości gminy Czempiń. Radny Aleksander 
Wieliński wskazał, Ŝe w budŜecie na rok 2006 było mało środków finansowych 
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pozyskiwanych z zewnątrz, co było widoczne w nie rozpoczętych inwestycjach pn. „Budowa 
drogi śeromskiego i Gruszkowej w Czempiniu” oraz wiele innych dróg, ulic i chodników na 
terenie gminy, które równieŜ oczekują na podjęcie działań. Radny Aleksander Wieliński 
wskazał, Ŝe „na duŜy plus” naleŜy ocenić oddanie częściowo kompleksu budynku 
gimnazjalnego w Borowie, co spowodowało polepszenie warunków nauczania                                
i bezpieczeństwa w Szkole Podstawowej w Czempiniu. Radny Aleksander Wieliński wskazał, 
Ŝe oceniając wykonanie budŜetu za 2006 rok, Komisja składa Burmistrzowi Gminy Czempiń 
Ŝyczenia, aby rok 2007 był bardziej efektywny, aby pozyskano więcej środków finansowych 
z zewnątrz dla zakończenia budowy gimnazjum, hali sportowej oraz innych inwestycji. 
Radny Aleksander Wieliński poinformował, iŜ Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, 
Zdrowia Rady Miejskiej w Czempiniu popiera wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 
w Czempiniu o udzielenie Burmistrzowi Gminy Czempiń absolutorium z tytułu wykonania 
budŜetu gminy za 2006 rok.     
 
Radny Przemysław Sztukowski wyraził pogląd, iŜ wykonanie budŜetu gminy za 2006 rok jest 
dobre i przychyla się do wcześniejszych ocen Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, 
Kultury Fizycznej, Zdrowia Rady Miejskiej w Czempiniu. Radny Przemysław Sztukowski 
wskazał, Ŝe opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej mówi, iŜ budŜet został przeprowadzony 
i wykonany zgodnie z wymogami prawa, co jest rzeczą podstawową przy jego realizacji. 
Radny Przemysław Sztukowski wyraził zdanie, iŜ przy spełnieniu wszystkich wymogów 
formalnych i prawnych, brakuje w przebiegu wykonania budŜetu gminy za 2006 rok 
kreatywności, sposobu prowadzenia wydatków, który pokazywałby nadzieję na przyszłość co 
do zwiększania inwestycji, wydatków na waŜne dla gminy sprawy. Radny Przemysław 
Sztukowski podkreślił, Ŝe budŜet gminy Czempiń na 2007 rok jest juŜ „pewnym 
przebłyskiem” w porównaniu z poprzednimi i Burmistrz Gminy Czempiń zasługuje z tego 
tytułu na gratulacje. Radny Przemysław Sztukowski poprosił o udzielenie przez Burmistrz 
Gminy Czempiń informacji, czy były przeprowadzane kontrole, równieŜ zewnętrzne                  
w jednostkach organizacyjnych gminy w ciągu roku budŜetowego.  
 
Radny Piotr Wojciechowski wskazał, iŜ obecny skład Komisji Rewizyjnej w związku ze 
zmianą kadencji Rady Miejskiej w Czempiniu nie uczestniczył faktycznie w kontrolach 
przeprowadzanych przez Komisję w roku poprzednim. Radny Piotr Wojciechowski wskazał, 
iŜ Komisja Rewizyjna przeprowadziła w 2006 roku następujące kontrole: 

1. w dniu 11 stycznia 2006 roku – kontrola załatwiania skarg i wniosków, realizacji 
interpelacji i wniosków radnych za 2005 rok.; 

2. w dniu 8 lutego 2006 roku – kontrola wykonania uchwał Rady Miejskiej w Czempiniu 
za 2005 rok;  

3. w dniu 24 maja 2006 roku – kontrola budowy gimnazjum w Borowie pod względem 
finansowym i technicznym; 

4. w dniu 14 czerwca 2007 roku - kontrola wydatków na przeciwdziałanie 
alkoholizmowi w gminie Czempiń na podstawie Sprawozdania z Realizacji Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Gminy Czempiń. 

 
Radny Piotr Wojciechowski wskazał, Ŝe Komisja Rewizyjna w swojej opinii podkreśliła, iŜ 
Burmistrz Gminy Czempiń, realizując zadania związane z wykonaniem budŜetu, kierował się 
zasadami celowości, legalności, rzetelności i oszczędności w gospodarowaniu środkami 
publicznymi. Ponadto, przestrzegane były przepisy ustawy o finansach publicznych i nie 
stwierdzono nieprawidłowości w wydatkowaniu środków publicznych. Radny Piotr 
Wojciechowski podkreślił, i Ŝ opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Czempiniu                  
o wykonaniu budŜetu gminy za 2006 rok jest pozytywna.  



 5 

 
Radny Krzysztof Sankiewicz wyraził pogląd, Ŝe aby w sposób prawidłowy dokonać oceny 
wykonania budŜetu gminy za 2006 rok naleŜałoby przywołać dla porównania dane liczbowe. 
Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe: 

� dochód gminy w 2006 roku został zrealizowany na poziomie 100,4%, w 2003 roku 
kształtował się na poziomie 97,5%;  

� dochody własne w 2006 roku zostały zrealizowane na poziomie 104%, w 2003 na 
poziomie  91%; 

� spłata kredytów i poŜyczek w 2006 roku wyniosła 1 223 000 zł, w 2003 roku 27 000 
zł; 

� stan zadłuŜenia na koniec 2006 roku wynosi 31,24 %, w 2003 roku 55%.  
 

Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe wykonanie budŜetu gminy za 2006 rok                            
w porównaniu równieŜ z latami 2004 i 2005 jest jednoznacznie najlepsze w czteroletniej 
kadencji, co zostało równieŜ docenione przez mieszkańców w ostatnich wyborach 
samorządowych.  
Radny Krzysztof Sankiewicz przyznał, Ŝe pomimo dobrych wskaźników daleko jest do 
pełnego zaspokojenia mieszkańców gminy, ale juŜ budŜet gminy Czempiń na rok 2007 dał 
optymistyczne spojrzenie na przyszłość. 
Radny Krzysztof Sankiewicz przychylił się do wniosku o udzielenie absolutorium 
Burmistrzowi Gminy Czempiń złoŜonego przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej                        
w Czempiniu.  
 
Radny Włodzimierz Kuciak wyraził pogląd, Ŝe sesja absolutoryjna jest momentem, kiedy 
dokonuje się podsumowania całorocznej pracy wielu osób. Zdaniem radnego Włodzimierza 
Kuciaka waŜna jest dobra współpraca pomiędzy władzami, poniewaŜ wówczas wiele 
problemów i wątpliwości jest rozwiązywanych podczas posiedzeń poszczególnych komisji. 
Radny Włodzimierz Kuciak wskazał, Ŝe rok ostatni okres był pozytywny w tym względzie. 
Radny Włodzimierz Kuciak złoŜył gratulacje Burmistrzowi Gminy Czempiń z tytułu 
wykonania budŜetu gminy za 2006 rok.  
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe radny Krzysztof Sankiewicz 
przypomniał w swojej wypowiedzi najgorszy w ostatnim czasie rok dla gminy Czempiń – 
2003. Burmistrz Dorota Krystyna Lew podkreśliła, Ŝe stan zadłuŜenia na poziomie 55% był 
wynikiem konieczności zaciągnięcia przez gminę Czempiń kredytu na uregulowanie 
naleŜności za wykonane inwestycje, które nie miały pokrycia w budŜecie. Burmistrz Dorota 
Krystyna Lew podkreśliła, Ŝe na przestrzeni ostatnich lat wskaźniki ulegały znacznej 
poprawie, a gmina starała się spłacić jak najwięcej ze swojego zadłuŜenia, chociaŜ zadłuŜenie 
to spada powoli, poniewaŜ, aby moŜna było normalnie funkcjonować kolejne kredyty muszą 
być zaciągane.       
Burmistrz Dorota Krystyna Lew w kwestii pozyskiwania środków finansowych w roku 2006, 
wskazała, Ŝe pozyskanie tych środków nie zaleŜy od mobilności i wiedzy pracowników, ale 
przede wszystkim od wydolności finansowej gminy – od posiadanych środków własnych, 
jakie gmina mogła załoŜyć na daną inwestycję. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe 
w pierwszej kolejności trzeba wykazać w budŜecie daną inwestycję i posiadane na nią środki, 
i zrealizować ją, a następnie ma miejsce jej rozliczenie i zwrot pieniędzy, co ma miejsce 
najwcześniej po około pół roku czasu.  
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe  rok 2007 moŜe okazać się tym czasem,                     
w którym zostanie pozyskanych bardzo mało środków z zewnątrz, poniewaŜ gmina 
najprawdopodobniej uzyska jedynie promesy na przyznanie tych środków. Burmistrz Dorota 
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Krystyna Lew wskazała, Ŝe przyczyną takiej sytuacji jest fakt, iŜ od złoŜenia dokumentacji               
o dofinansowanie danej inwestycji poprzez ich ocenę, pracę komitetów sterujących, które 
zatwierdzają wnioski do realizacji upływa bardzo duŜo czasu. Burmistrz Dorota Krystyna 
Lew wskazała, Ŝe w przypadku wniosku do funduszy norweskich, którego dotyczyły uchwały 
z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Czempiniu – został on złoŜony w dniu 13 marca 2007 
roku na budowę kanalizacji w Borowie i Srocku oraz na budowę ogólnodostępnych stref 
rekreacji dziecięcej, a będzie podlegał ocenie do września/października 2007 roku. Burmistrz 
Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe szansa na otrzymanie promesy na środki finansowe jest 
dopiero pod koniec roku 2007.  
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe równieŜ w przypadku wniosku na budowę sali 
gimnastycznej przy Gimnazjum w Borowie, gmina moŜe otrzymać jedynie promesą na środki 
finansowe, ale fizycznie środki te zostaną uzyskane przez gminę w roku 2008 i 2009.  
Burmistrz Dorota Krystyna Lew podkreśliła, Ŝe nie moŜna obiecać sobie zbyt wiele po roku 
2007, poniewaŜ fizyczne pozyskanie tych środków do budŜetu gminy w 2007 roku nie jest 
moŜliwe. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe aktualnie nie zostały ogłoszone 
jeszcze informacje o naborze wniosków, zatem nawet po ich ogłoszeniu w niedługim czasie, 
ocena moŜe nastąpić we wrześniu/październiku 2007 roku.  
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe rok 2007 moŜe się okazać „rokiem oczekiwania 
i sporządzania wniosków”. 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew podkreśliła, Ŝe „nadzieją na przyszłość” jest niskie 
zadłuŜenie naszej gminy.  
Burmistrz Dorota Krystyna Lew w odpowiedzi na pytanie radnego Przemysława 
Sztukowskiego o przeprowadzone kontrole poinformowała, Ŝe gmina ma obowiązek 
przeprowadzenia kontroli 5% wydatków w kaŜdej jednostce organizacyjnej i są one 
przeprowadzane w roku 2007, a dotyczą roku 2006. Burmistrz Dorota Krystyna Lew 
wskazała, Ŝe zlecenie kontroli zewnętrznych jest kosztowne dla gminy, dlatego zazwyczaj 
kontrole te wykonywane są przez kadrę Urzędu Gminy w Czempiniu posiadającą 
odpowiednie kwalifikacje. Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe wyjątkiem 
była kontrola przeprowadzona w Zakładzie Gospodarki Komunalnej w Czempiniu, której 
dokonała firma zewnętrzna.  
Burmistrz Dorota Krystyna Lew w kwestii środków europejskich i tego, co słyszymy o nich 
w mediach, wyraziła pogląd, Ŝe „rzeczywistość wygląda inaczej”.          
 
Radny Wojciech Adamski wyraził pogląd, Ŝe wreszcie w wypowiedzi Burmistrza Gminy 
„słyszymy prawdę – nie liczcie na pieniądze z Unii Europejskiej”. Radny Wojciech Adamski 
przypomniał, Ŝe jeszcze pół roku temu wszyscy obiecywali, Ŝe postarają się o pieniądze                   
z Unii. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe Burmistrz mówi, iŜ gmina zacznie zbierać 
dokumentację, zaś realizacja inwestycji nastąpi w roku 2008- 2009.  
Radny Wojciech Adamski wyraził zdanie, Ŝe wykonanie budŜetu za 2006 rok jest bardzo 
dobre, a Skarbnik Gminy zadbała o to, aby w odpowiednim czasie dokonywać odpowiednich 
przesunięć, budŜet jest klarowny, wszystko wykonane jest w granicach 100%, jednakŜe „nie 
ma tego czegoś, co oprócz subwencji, dotacji – powinno być u dobrego gospodarza – planu, 
marzeń, które w nikłym stopniu w tym roku, będą owocować za kilka lat”. Zdaniem radnego 
Wojciecha Adamskiego brakowało tego w budŜecie na rok 2006 i na 2007 równieŜ. Radny 
Wojciech Adamski wskazał, Ŝe planowane są wydatki, które nie mają pokrycia w budŜecie – 
na przykład budowa drogi Gruszkowej i śeromskiego i wiele inwestycji jest przekładanych              
z roku na rok.  
Radny Wojciech Adamski wyraził przypuszczenie, Ŝe „być moŜe budŜet za 2006 rok jest tak 
dobry, poniewaŜ jest tak skromny; bo jeŜeli obroty, plany są bardzo skromne, to jest mało 
pomyłek, mało rzeczy niewykonanych. Gdyby to był pręŜny, duŜy budŜet, wtedy byłyby 
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drobne pomyłki, toteŜ nie spodziewam się, Ŝe ten budŜet w tym roku będzie źle wykonany. 
On ma tak mało do realizacji rzeczy, Ŝe trudno zrobić większe pomyłki”.  
Radny Wojciech Adamski wyraził zadowolenie, iŜ „pierwszy raz otrzymałem od Burmistrz 
Gminy Czempiń rzetelną odpowiedź, iŜ jest potrzebne bardzo duŜo pracy, duŜo znajomości 
na wyŜszych szczeblach, Ŝeby sięgnąć po unijne pieniądze; takŜe nie liczę na wielkie 
pieniądze na dziś, moŜe za pięć – sześć lat, a budŜet technicznie jest dobrze zrobiony i ten 
obecny będzie równieŜ wykonany w tym skromnym zakresie, w jakim planujemy”.           
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew podkreśliła, Ŝe corocznie przy planowaniu 
budŜetu zamiary są dostosowane do moŜliwości gminy. Burmistrz Dorota Krystyna Lew 
podkreśliła, Ŝe jej dzisiejsze wystąpienie nie wynika z faktu, Ŝe „jestem dzisiaj z Państwem 
szczera”, ale z tego, Ŝe w roku ubiegłym generalnie nie było wiadomo, jak będzie wyglądało 
realizowanie zadań ze środków pochodzących z budŜetu Unii Europejskiej. Burmistrz Dorota 
Krystyna Lew poinformowała, Ŝe w sprawie tej odbyło się spotkanie zorganizowane przez 
Wojewodę Wielkopolskiego z przedstawicielem Ministerstwa Finansów, który publicznie 
stwierdził, Ŝe  „1 stycznia 2007 roku pieniądze unijne będą w zasięgu ręki, będą dostępne”, co 
wywołało reakcje rozbawienia wśród uczestników, poniewaŜ jest doskonale wiadomo, „jak 
mobilnie pracuje Warszawa, jak pracują nasze ministerstwa”. Burmistrz Dorota Krystyna 
Lew wskazała, Ŝe jej wypowiedź dzisiejsza wynika z wiedzy, jaką zdobyła podczas szkoleń                   
i konferencji organizowanych przez Wojewodę Wielkopolskiego i Marszałka Województwa 
Wielkopolskiego. Burmistrz Dorota Krystyna Lew podkreśliła, Ŝe pozyskiwanie środków nie 
wynika z samej chęci lub jej braku ze strony Urzędu Gminy w Czempiniu. Ponadto, 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe przygotowanie dokumentacji moŜe następować 
dopiero po ogłoszeniu konkretnego konkursu na dane zadanie. Burmistrz Dorota Krystyna 
Lew wskazała, Ŝe gmina wystąpiła o dofinansowanie budowy boiska po ogłoszeniu przez 
Ministerstwo Sportu programu „Blisko boisko”, został równieŜ złoŜony wniosek na budowę 
sali gimnastycznej, jednak nie od władz gminy zaleŜy, czy gmina otrzyma te środki.  
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe wnioski muszą być przygotowane po 
ogłoszeniu konkursów na nie, poniewaŜ oczekiwanie na ich ogłoszenie po przygotowaniu 
mogłoby rodzić sytuacje podobne do tych, jaka ma miejsce obecnie w gimnazjum w Borowie. 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe dzięki wprowadzeniu etapowości                     
w budowie gimnazjum, po zakończeniu pierwszego etapu, oczekują na ogłoszenie programu 
na pozyskanie środków europejskich, poniewaŜ szkoda jest wydawać własne środki, gdy 
istnieje szansa na pozyskanie 80% kosztów. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe 
dokumentacja na całą budowę gimnazjum została przygotowana w roku 2001 i okazuje się, Ŝe 
prawdopodobnie wystąpi konieczność ich zmiany z uwagi na dostosowanie projektu budynku 
z kuchnią do wymogów HCP - owskich, poniewaŜ w trakcie jego tworzenia o takich 
wymogach nie było jeszcze wiadomo. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe nawet 
niewielka stołówka w Szkole Podstawowej w Czempiniu wymaga bardzo wiele zabiegów 
pozwalających na spełnienie nowych wymogów. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, 
Ŝe nie spotkała się nawet podczas wyjazdów zagranicznych z koniecznością spełnienia tak 
wielu wymogów w krajach Unii Europejskiej.  
 
Radny Wojciech Adamski zadał pytanie: „czemu tylko nasza gmina Czempiń czeka na 
decyzje z Warszawy, czemu nie czekają inne gminy – budują?” Radny Wojciech Adamski 
wskazał, Ŝe gdyby stołówka w gimnazjum została pobudowana przed laty, na pewno projekt 
ten nie uległby przedawnieniu. Radny Wojciech Adamski wyraził dezaprobatę dla „ciągłego 
czekania”. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe posiada informacje od samorządowców               
z innych gmin, z których wynika, Ŝe oczekują oni na te fundusze z gotowymi projektami i po 
ogłoszeniu konkursów bardzo szybko dostarczają te materiały do odpowiednich instytucji. 
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Radny Wojciech Adamski w związku ze złoŜeniem przez gminę wniosku do funduszy 
norweskich wyraził zdanie, iŜ „ja osobiście nie jestem taki przekonany do tego projektu, bo 
na siłę będziemy w kaŜdej wiosce budowali bardzo drogie ogródki jordanowskie, a losy 
ogródków jordanowskich w naszej gminie są znane”. Zdaniem radnego Wojciecha 
Adamskiego naleŜałoby być przygotowanym na realizację zadań w zakresie słuŜby zdrowia, 
kultury, dróg. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe wie o wszystkich trudnościach, o jakich 
mówi Burmistrz Gminy, dlatego teŜ w roku ubiegłym był zdziwiony, kiedy wszyscy 
kandydaci na radnych i burmistrza obiecywali skuteczne pozyskiwanie środków z zewnątrz,               
a dzisiaj mówi się, Ŝe trzeba poczekać do roku 2008 czy 2009.    
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew zauwaŜyła, Ŝe występuje rozbieŜność 
pomiędzy powyŜszą wypowiedzią radnego a stanem faktycznym. Burmistrz Dorota Krystyna 
Lew wskazała, Ŝe fundusz norweski miał być ogłoszony w roku poprzednim, ale został 
przeniesiony na rok obecny. Burmistrz Dorota Krystyna Lew podkreśliła, Ŝe nie moŜna 
porównywać gminy Czempiń do innych, jak na przykład do gminy Kościan, która tylko                   
z tego tytułu, Ŝe posiada złoŜa gazu ma wpływ do budŜetu w wysokości około 2 mln zł 
rocznie. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe jesteśmy gminą rolniczą i z tym naleŜy 
się pogodzić.         
Burmistrz Dorota Krystyna Lew w kwestii oceny wniosków wskazała, Ŝe przy ocenie 
poszczególnych wniosków zasadniczo nie jest brane pod uwagę to, co jest w nim napisane, 
ale w pierwszej kolejności brany jest pod uwagę stan bezrobocia na terenie gminy, która 
złoŜyła wniosek, zaś w przypadku Gminy Czempiń wynosi on nieco ponad 10%, tymczasem 
w gminach na północy i wschodzie Wielkopolski bezrobocie jest o wiele większe, poniewaŜ 
są to jedne z najbiedniejszych gmin w województwie. Burmistrz Dorota Krystyna Lew 
podkreśliła, Ŝe duŜe znaczenie ma równieŜ poziom dochodów przypadający na jednego 
mieszkańca, która w gminie Czempiń w 2006 roku wyniosła 1 660 zł i co roku rośnie. 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew podkreśliła, Ŝe wszystkie programy unijne mają na celu 
wyrównanie szans, dlatego jeśli wnioski złoŜą gminy biedniejsze od naszej, to nie mamy 
szans na pozyskanie środków, jednakŜe nie rezygnujemy ze składania wniosków.                    
W odpowiedzi na zarzut braku zasadności budowy ogródków jordanowskich na terenie 
gminy, Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe równieŜ naleŜą się one dzieciom                  
z poszczególnych wiosek, poniewaŜ w skład gminy wchodzi nie tylko miasto, ale równieŜ 
dwadzieścia dwie wioski, których mieszkańców naleŜy uszanować.  
 
Radny Aleksander Wieliński zgłosił wniosek formalny o ogłoszenie 10 – minutowej przerwy 
w obradach sesji.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 2 głosami „za”, przy 12 
głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” nie przyj ęła wniosku radnego 
Aleksandra Wielińskiego, wobec czego kontynuowano obrady.  

 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe w sprawie inwestycji 
ulicy Gruszkowej i śeromskiego w Czempiniu wystosowane zostało pismo do Marszałka 
Województwa Wielkopolskiego z zapytaniem, czy jeŜeli inwestycja zostanie rozpoczęta przez 
gminę z jej własnych środków, a w tym czasie zostałby ogłoszony program ubiegania się             
o środki z Unii Europejskiej, to czy gmina będzie mogła z niego skorzystać. Burmistrz Dorota 
Krystyna Lew poinformowała, Ŝe uzyskano odpowiedź, iŜ sprawy rozpoczęte przed 
ogłoszeniem konkursu na wnioski nie będą uwzględnione. Burmistrz Dorota Krystyna Lew 
wskazała, Ŝe w takiej sytuacji lepiej jest poczekać na taką moŜliwość aniŜeli inwestować 
własne środki.  
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Do punktu 5 g porządku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr VIII/39/07 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 24 kwietnia 2007 
roku w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budŜetu gminy 
Czempiń za rok 2006 oraz udzielenia Burmistrzowi Gminy Czempiń 
absolutorium z tytułu wykonania budŜetu Gminy Czempiń za 2006 rok 
przedstawioną przez Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu 
radnego Przemysława Sztukowskiego.  
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, Ŝe 
wykonanie budŜetu za 2006 rok pozwala optymistycznie spojrzeć w przyszłość i wyraził 
nadzieję na dalszą poprawę sytuacji na terenie gminy Czempiń. Radny Krzysztof Sankiewicz  
podziękował Burmistrzowi Gminy Czempiń oraz pracownikom Urzędu Gminy w Czempiniu 
za wspaniałą pracę oraz radnym, którzy przyczynili się do obecnej sytuacji.  
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew podkreśliła, Ŝe sesja absolutoryjna jest dla 
kaŜdego burmistrza najwaŜniejszą w roku. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe na 
dzisiejszy wynik pracowaliśmy przez cały poprzedni rok, zaś na taką ocenę wykonania 
budŜetu gminy Burmistrz i pracownicy Urzędu Gminy w Czempiniu czekali cztery lata. 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe dobre rządzenie jest bardzo trudne, zaś łatwe 
rządzenie daje słabe rezultaty i dla gminy i dla kaŜdej innej organizacji; planowanie 
budŜetowe jest najbardziej złoŜonym rodzajem polityki publicznej. Burmistrz Dorota 
Krystyna Lew wskazała, Ŝe polityka budŜetowa staje się chaotyczna i nieskuteczna wtedy, 
gdy uprzednio nie określi się podstawowych standardów, priorytetów społecznych oraz 
sekwencji działania. Burmistrz Dorota Krystyna Lew podkreśliła, iŜ mimo, Ŝe jest to początek 
kadencji nowej Rady Miejskiej w Czempiniu, to docenia to, iŜ radni potraktowali pracę nad 
przedstawionym sprawozdaniem z wykonania budŜetu bardzo rzetelnie, merytorycznie              
i poddali je uczciwej analizie; zaś na ich pytania starali się udzielić odpowiedzi pracownicy 
Urzędu Gminy w Czempiniu. Burmistrz Dorota Krystyna Lew podkreśliła, Ŝe dzisiejsza sesja 
w gminie Czempiń jest historyczna – po czterech latach Rada Miejska uczciwie oceniła 
działalność Burmistrza Gminy i pracowników Urzędu. Burmistrz Dorota Krystyna Lew 
podkreśliła, Ŝe sytuacja polityczna na terenie gminy po wyborach uległa zmianie, która cieszy 
zarówno Burmistrza, jak i pracowników Urzędu oraz wszystkich mieszkańców gminy. 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew podziękowała Radzie Miejskiej w Czempiniu za uczciwą, 
rzetelną ocenę; za wspaniałą atmosferę, która mobilizuje do działania. Burmistrz Dorota 
Krystyna Lew wskazała, Ŝe bardzo wiele zaleŜy od człowieka kierującego Radą Miejską.  
Burmistrz Dorota Krystyna Lew zwracając się do pracowników Urzędu Gminy w Czempiniu 
podziękowała za sumienność, rzetelność w pracy, poniewaŜ bez zaangaŜowania, wkładu                  
i sumienności i ciągłego uzupełniania przez nich wiedzy, nie byłoby dzisiaj efektu w postaci 
uchwały absolutoryjnej. Burmistrz Dorota Krystyna Lew podziękowała Skarbnikowi Gminy 
Czempiń – Pani Agacie Cichockiej – Augustyniak, podkreślając, Ŝe z jej zdaniem przy 
podejmowaniu decyzji bardzo się liczy.  
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wyraziła nadzieję, iŜ obecny rok i ta wspaniała atmosfera, 
która zaczęła panować w gminie spowoduje, Ŝe w miarę moŜliwości zostaną zaspokojone 
oczekiwania naszych mieszkańców.   
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Do punktu 6 porządku obrad: 
 
Do przedstawionej na piśmie przez Burmistrza Gminy Czempiń informacji                               
z działalności w okresie międzysesyjnym oraz wykazu zarządzeń, które stanowią załączniki 
nr  8 i 9  do niniejszego protokołu: 
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew w uzupełnieniu do sprawozdania 
poinformowała, Ŝe uczestniczyła równieŜ w: 

1. Spotkaniu sprawozdawczym Zarządu Ogródków Działkowych w Czempiniu; 
2. Spotkaniu z władzami KS HELIOS i Czempińskiego Klubu Sportowego HELIOS, 

którego Prezesem jest Pan Tomasz Swojak, Wiceprezesem ds. Piłki NoŜnej – Pan 
Mirosław StrzyŜewski, ds. Tenisa – Pan Krystian Kostyk; Sekretarzem Jacek 
Łowiński,  członkami Zarządu Przemysław Sztukowski i Kazimierz Michalak.  
Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe KS HELIOS wypowiedział 
gminie umowę na uŜytkowanie stadionu i w najbliŜszych dniach nastąpi rejestracja 
Czempińskiego Klubu Sportowego HELIOS i zostanie podpisana umowa na 
uŜytkowanie stadionu przez nowy klub. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wyraziła 
nadzieję, Ŝe współpraca z nowym klubem będzie układała się pomyślnie z korzyścią 
dla mieszkańców gminy.  

3. Spotkaniu z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych w Kościanie, podczas którego 
omówiono inwestycje, które zostaną wykonane na terenie gminy Czempiń w 2007 
roku, tj.  

� ulica Borówko Stare do Placu Gen. Świerczewskiego – utrwalenie 
powierzchniowe, odwodnienie na wysokości Kogucika, utwardzenie placu 
przed pałacem, na który plan wykona ZDP, zaś wykonanie będzie naleŜało do 
gminy Czempiń, która jest jego właścicielem (realizacja będzie uzaleŜniona od 
kosztów); 

� chodnik na ulicy Kolejowej w kierunku Słonina – przygotowywany jest 
projekt; 

� utrwalenie powierzchniowe skrzyŜowania na wysokości przystanku                          
w Borowie oraz bariery ochronne przy posesji pana Mroczka w kierunku 
Gorzyc; 

� utrwalenie powierzchniowe drogi Gorzyce – Gorzyczki; 
� Gorzyce – chodnik w kierunku obeliska; utrwalenie powierzchniowe części 

drogi w Gorzycach; Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe 
prowadziła równieŜ rozmowy na temat przełoŜenia chodnika w Gorzycach             
i uzyskała zapewnienie, Ŝe istnieje taka moŜliwość przy okazji budowy 
chodnika w kierunku obeliska.  

 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe odbyła równieŜ spotkanie                            
z Kierownikiem ds. sprzedaŜy PKN ORLEN w sprawie stacji benzynowej w Czempiniu                  
i uzyskano informację, Ŝe nie jest planowana jej rozbudowa, a jedynie wykonanie tzw. 
laminowania zbiorników; Ŝadne inne inwestycje nie będą podejmowane, poniewaŜ są to zbyt 
duŜe koszty i stacja musiałaby uzyskać promesę na uŜytkowanie terenu w Czempiniu przez 
przynajmniej dwadzieścia następnych lat. Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe 
pan Pilarczyk wraz  z pracownikami Urzędu Gminy w Czempiniu wizytowali miejsca, gdzie 
są moŜliwe do pozyskania grunty na taką właśnie działalność i został wykonany materiał 
fotograficzny wraz  z opisowym i dostarczony do dyrekcji firmy, która być moŜe podejmie 
decyzję o budowie stacji benzynowej, czego koszt wyniósłby około 2- 3 mln zł.  
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Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe po ogłoszeniu, iŜ organizatorami 
Mistrzostw Europy w piłce noŜnej w 2012 roku będą Polska i Ukraina, wystosowała listy do 
Wojewody Wielkopolskiego, Marszałka Województwa Wielkopolskiego oraz Prezydenta 
poznania wyraŜające radość i zadowolenie z tego tytułu, jak równieŜ gotowość do wszelkiej 
współpracy; listy są do wglądu w biurze Rady Miejskiej.  
 
Do punktu 7 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, Ŝe  
w okresie międzysesyjnym: 

1. uczestniczył na zaproszenie Starosty powiatu Kościańskiego w uroczystości 
odsłonięcia pomnika upamiętniającego Jana Pawła II w Kościanie; 

2. uczestniczył w konkursie wiedzy o ruchu drogowym na szczeblu powiatu 
kościańskiego w zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Kościanie; 

3. uczestniczył w II Wieczorku Muzycznym zorganizowanym przez Stowarzyszenie 
Oświatowe im. D. Chłapowskiego; 

4. w dniach od 14 do 19 kwietnia 2007 roku uczestniczył w wyjeździe studyjnym 
zorganizowanym przez Wielkopolski Ośrodek Kształcenia i Studiów Samorządowych 
w Poznaniu w  instytucjach Unii Europejskiej w Strasburgu, Luksemburgu i Brukseli. 
Przewodniczący Krzysztof Sankiewicz poinformował,  Ŝe szersze sprawozdanie                
z wyjazdu zostanie zamieszczone na stronie internetowej gminy.  

5. uczestniczył w roli obserwatora w gminnych manewrach OSP, które odbyły się                   
w gimnazjum w Borowie.      

 
Przewodniczący Krzysztof Sankiewicz poinformował, Ŝe w czasie jego nieobecności 
obowiązki sprawował Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny 
Przemysław Sztukowski, który uczestniczył w wyjazdowym posiedzeniu Sejmowej 
Komisji Kultury Fizycznej i Sportu, które odbywało się w Racocie.  
 

Do punktu 8 porządku obrad: 
 
Wobec braku interpelacji i zapytań odpowiedzi nie udzielono.  
 
Do punktu 9 porządku obrad: 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad VIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz zamknął posiedzenie.  
 
 
 

                                                                                            
                                                                                                Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Czempiniu 
/-/ Krzysztof Sankiewicz 

 
Protokołował: 
Podinspektor 
mgr Magdalena Głucha  
 
 


